
Protokół  Nr XXIX/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 r.

Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz.  1100,  a  zakończono o godz.  1415 .W obradach Rady Gminy na 14 Radnych 
uczestniczyło 11 Radnych.  
 
Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.   Interpelacje i zapytania Radnych.
6.   Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2008 r.:

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2008r.;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 
za 2008r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) głosowanie.

     7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2008r.
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2008r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2008r.;
e) głosowanie. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian  budżecie gminy na 2009r.
9. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.
10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11.  Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

 

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXIX sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  zebranych Radnych, Wójta, Sekretarza,  Skarbnika, dyrektorów i  kierowników 
jednostek, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i sołtysów stanowią 
załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady 
obecnych jest 11 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.
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Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako punkt 10 – Przedstawienie planu 
pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.  

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Pani Ala Wierzbicka poprosiła o wprowadzenie 
do  porządku  obrad  sesji  jako  punkt  11  –  Przedstawienie  planu  pracy  Komisji   Finansów  i 
Budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poddał pod głosowanie proponowane zmiany do 
porządku obrad sesji. W głosowaniu jawnym za przyjęciem proponowanych zmian głosowało 11 
Radnych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad po zmianach.      

Porządek obrad po zmianach:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.   Interpelacje i zapytania Radnych.
6.   Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2008 r.:

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2008r.;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 
za 2008r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) głosowanie.

     7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2008r.
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2008r.;
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2008r.;
e) głosowanie. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian  budżecie gminy na 2009r.
9. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.
10.  Przedstawienie planu pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska. 
11. Przedstawienie planu pracy Komisji  Finansów i Budżetowej. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13.  Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców. 
15. Sprawy różne.
16. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.
17. Zakończenie obrad.

 
Uwag nie zgłoszono.
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Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.   Powiedział 
dodatkowo, że został złożony wniosek na dofinansowanie boisk w ramach programu Orlik oraz 
złożono  wniosek  do  Urzędu  Marszałkowskiego  na  dofinansowanie  wyrównywanie  szans 
edukacyjnych z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Ponadto poinformował o spotkaniach, w 
których uczestniczył. 

   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział,  że został  zobligowany przez 
członków Komisji Statutowej o wystąpienie pisemne do Pana Przewodniczącego Rady Gminy o 
powód opóźnienia prac nad uchwaleniem statutu.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2008 r. 

Głos  zabrał  Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski,  który  pokrótce  przedstawił  sprawozdanie  z 
wykonania budżetu gminy na 2008r.  Powiedział, że sprawozdanie dzieli się na cześć opisową i 
tabelaryczną. Przedstawił kwotę dochodu i wydatków gminy. Przedstawił także kwotę długu gminy. 
Powiedział,  że budżet gminy był zmieniany 10 razy – 9 uchwał w sprawie zmiany budżetu i 1 
zarządzenie. Powiedział o środkach, które zostały pozyskane z zewnątrz: rozpoczęty program PIS, 
środki  pozyskane  przez  dyrektorów szkół  z  wniosków o  dofinansowanie,  bezzwrotna  pomoc z 
Ekofunduszu,  dofinansowanie  działań  GOPS-u  z  POKL.  Powiedział,  że  inwestycje  zostały 
sfinansowane w 99 %. Plan pierwotny był znacznie większy, ale nie został zrealizowany, ponieważ 
nie było środków zewnętrznych. Dodał, że w tym roku tez tak prawdopodobnie będzie. Powiedział, 
że  opinia  z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  oraz  opinia  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy 
Barciany jest pozytywna. Jest to zasługa także kierowników i dyrektorów jednostek.     

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Pani Teresa 
Nowicka poprosiła o wyjaśnienie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach w sprawie 
zużycia energii w Gminnym Ośrodku Kultury w Barcianach oraz zapis usługi pozostałe – kwota 
ponad 215 tys zł. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach – Robert Majchrzak powiedział, że kwota 30 
tys  za  zużyta  energię  elektryczną  dotyczy zarówno  zużycia  w GOK-u  jak  i  w  17  świetlicach 
wiejskich. Wyszczególnił zużycie energii: 

- siedziba GOK – 9.744,23 zł  ok. 812 zł za miesiąc ( zima budynek jest  dogrzewany grzejnikami 
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elektrycznymi )

- 17 świetlic wiejskich – ok. 99 zł za miesiąc    

Dodał, że jeden miesiąc w Drogoszach na świetlicy zużyto energii na kwotę 1800 zł co zawyżyło 
budżet. 

Następnie wyjaśnił kwotę 215 tys za usługi pozostałe. Wyszczególnił koszta: opłaty za centralne 
ogrzewanie, internet, dostarczanie wody, wywóz nieczystości, umowy o dzieło i umowy zlecenia z 
instruktorami, usługi transportowe, serwis sprzętu, szkolenia pracowników GOK. Dodał, że ponad 
133 tys poniesiono w związku z organizacją imprez w gminie i wyjazdy poza teren gminy. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów i  Budżetowej  –  Pani  Ala  Wierzbicka  zapytała  jak  wygląda 
proces odzyskiwania należności od dłużników.

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach – Robert Majchrzak powiedział, że dwie Panie 
mają zadłużenie – Pani Szalkowska i Pani Golczak. Toczy się sprawa sądowa, jednakże Panie są 
niewypłacalne i nie mają z czego oddać długu.         

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2008r.,

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
Pana Andrzeja Robczaka o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał opinię komisji / stanowi ona 
załącznik do protokołu /

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał wyjaśnienie Radcy Prawnego dotyczące 
zapisu w opinii Komisji Rewizyjnej zgłoszone przez Komisję Samorządu, Porządku Publicznego i 
Ochrony Środowiska./ wyjaśnienie stanowi załącznik do protokołu /

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  zabrał  głos  odnośnie  opinii  Komisji 
Rewizyjnej.  Powiedział,  że  właściwe  było  by wykreślenie  z  zapisu  „Komisja  Rewizyjna  Rady 
Gminy Barciany po analizie dokumentów nie stwierdziła samowoli Rady Gminy i Wójta Gminy w 
wykonaniu uchwał i zarządzeń. Komisja nie dopatrzyła się rozbieżności pomiędzy uchwałami Rady 
Gminy i zarządzeniami Wójta Gminy a przedstawionymi sprawozdaniami z wykonania budżetu.” 
Dodał,  że  członkowie  Komisji  Samorządu  wytknęli,  że  kontrola  Rady  Gminy  wykracza  poza 
kompetencje Komisji Rewizyjnej.  

   

b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie wykonania budżetu gminy za 
2008 r.,

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej / stanowi ona załącznik do protokołu /
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c) opinie Komisji Rady Gminy:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o przedstawienie opinii poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za  2008 r. 
  
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2008 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy za  2008 r. 

 d) głosowanie.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał sprawozdanie z realizacji budżetu 
za 2008 r. pod głosowanie. W głosowaniu jawnym sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 11 
głosami  za,  głosów przeciw i  wstrzymujących nie  było.   /  sprawozdanie  stanowi załącznik  do 
protokołu / 

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2008:

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.
 
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku  w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2008 r.;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2008 r.

c) opinie Komisji Rady Gminy;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o przedstawienie opinii poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie udziela Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za  2008 r.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie udziela Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
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budżetu gminy za  2008 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała,  że  Komisja   jednogłośnie  udziela  Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu gminy za  2008 r.  

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2008 r.;

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  jakże ważna jest  dzisiaj  debata  to  nie  trzeba nikogo 
przekonywać. Nie bez przyczyny odczytuje się opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinię 
szanownej Komisji Rewizyjnej.  Komisja Rewizyjna i Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie 
wyraziły się co do realizacji budżetu gminy. Zdał pytanie w kwestii głosowania nad udzieleniem 
absolutorium. Wyraża swoja aprobatę na tak.
       
Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka uważa, że Wójt wykonał dużo pracy. To jego zasługa. Radny zaufali mu tamtym roku i 
uważa, że w tym będzie jeszcze lepiej.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że zamierzenia Wójta są jeszcze większe. Ale jest niewiele środków. Liczy się każdy 
grosz. Podnosi się standard życia mieszkańców, realizuje inwestycje.
  
e) głosowanie:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za dyskusję. Powiedział, że opinie są 
pozytywne.  W związku z brakiem pytań zapytał kto z Radnych jest za udzieleniem Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2008 r. 

W  głosowaniu  jawnym  Radni  jednogłośnie  udzieli  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania budżetu za 2008 r. / uchwała Nr XXIX/125/2009 w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy za 2008 r. stanowi załącznik do protokołu /

Radni Gminy Barciany pogratulowali Wójtowi Gminy – Łukaszowi Wiśniewskiemu.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski podziękował za udzielenie absolutorium. Powiedział, że to nie 
tylko  jego  zasługa,  ale  tez  pracowników.  Dodał,  że  ten  rok  będzie  cięższy,  pracy  przybywa. 
Podziękował i życzył owocnej współpracy.    

Ad 8. Następnie Przewodniczący rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmian  budżecie gminy na 2009r.

Skarbnik Gminy – Pani  Stefania  Kosińska poinformowała  o zaistniałych  zmianach w budżecie 
gminy na  2009 r.   Powiedziała,  że  wpłynęły środki  na  Program Integracji  Społecznej,  a  także 
zwiększyły się o 120 tys środki na inwestycje.  Powiedziała też o przesunięciu środków w kwocie 
25 tys na działania promujące sport. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał  czy jeszcze ktoś chce zabrać 
głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją 
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 11 głosami za, głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
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Ad  9.   Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest 
zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Robczak przedstawił plan pracy Komisji.

Przewodnicząca Komisji Samorządowej Teresa Nowicka chce wnieść do planu projektu 2 punkty.:
1. kontrola kompleksowa obejmująca całość działalności GOK-u za 2008 r,
2. kontrola problemowa w zakresie zużycia energii elektrycznej i paliwa w Ochotniczej Straży 

Pożarnej działających na terenie gminy w 2008r.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że termin został  przekroczony co do przedłożenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej zgodnie z §88 statutu. Tak ważny organ nie spełnia wymogów zgodnie 
ze statutem. Powiedział, że Przewodnicząca Komisji Samorządowej wniosła o uzupełnienie planu. 
Termin przedstawionego planu przekroczony,  bo do 1 marca plan powinien zostać przedłożony 
radzie.  Wnosi  o  sporządzenie  planu  pracy  zgodnie  z  aktualnym  statutem.  Powiedział,  że 
pofatygował się do jednoosobowej kontroli  wykonania planu pracy komisji za 2008 r.  Plan nie 
został zrealizowany i wnosi aby punkty nie zrealizowane znalazły się w planie pracy na ten rok. 
Jesteśmy zobligowani  do sporządzenia  planów. Są zbyt  późno przedkładane Radzie.  Uważa,  że 
takie plany powinny być przedłożone do 31 grudnia i realizowane z dniem 1 stycznia. Przypomniał 
Przewodniczącemu   Komisji  Rewizyjnej,  że  statut  określa,  iż  Przewodniczący  muszą  złożyć 
sprawozdanie.  Dobrą  literą  byłoby,  aby  do  30  stycznia  takie  sprawozdanie  przedłożyć  do 
zapoznania, akceptacji. Wnosi aby sprawozdanie Komisji Rewizyjnej nie znalazło się w punkcie 
„sprawy  różne”,  bo  to  zbyt  poważna  komisja.  Należałoby  aby  sprawozdanie  komisji  miało 
odzwierciedlenie w porządku obrad.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  jak  ważną  jest  Komisja 
Rewizyjna to zapewne nikogo nie trzeba uświadamiać i jest to odzwierciedlone w statucie, bo jest 
poświęcone aż 5 stron. Wczytując się Komisji Rewizyjnej jest zobowiązany do przedłożenia planu 
do ostatniego dnia marca. Ale wczytując się w plan Pana Robczaka podpisuje się pod tym,że plan 
nie spełnia wymogów formalnych. Wczytując się dalej odniósł się do punktów planu pracy Komisji 
Rewizyjnej  -   odnośnie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze-  przecież  Komisja 
Rewizyjna nie sporządza, a kontroluje sprawozdanie. Odniósł się do wykonania planu z ubiegłego 
roku no  i  cóż  widzimy z  tego  planu  –  na  cztery podjęte  tematy dokonano jednej  kontroli.  W 
sprawozdaniu z kontroli GOPS-u nie ma podanej daty tej kontroli, jak długo trwała – jeden dzień?
To jest ważna komisja, powołana przez Radę. Dlaczego Komisja Rewizyjna  odstąpiła od kontroli? 
Patrząc na stół widzi leżące mandaty, na których treść przysięgi zobowiązuje do rzetelnej pracy. 
Pracuje godnie i na tyle, ile siły pozwalają. Jako Wiceprzewodniczący nosił się długo, ale takiej 
metodyki pracy Komisji Rewizyjnej nie widzi, tak nie może pracować. Przychyla się do włączenia 
w  plan  punktów  wniesionych  przez  Teresę  Nowicką.  Zapytał  jeszcze  raz  jaki  jest  powód  nie 
przeprowadzenia kontroli?

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Andrzej Robczak wyjaśnił  odnośnie przekroczenia terminu 
przedstawienia planu pracy,  to jest  jego wina,  przeoczył.  Co do planu jest  otwarty na sugestie. 
Szkoda, że tak późno zgłoszono uwagi do planu, wcześniej nikt nic nie mówił. Dziwi się, że to się 
ciągnie 3 lata, w 2007 i w 2008 był taki sam plan, a teraz raptownie coś jest źle. Jeżeli coś źle robię, 
to proszę  o wniosek formalny o rezygnację z wykonywanej funkcji. Radni poddadzą pod dyskusję.
Rozumiem, że inne komisje wykonały plan w 100%. Jak nam czas pozwala to wykonujemy swoje 
obowiązki. Rok 2007 był owocny w kontrole, rok 2008 wyszedł jak wyszedł. Jest otwarty na uwagi 
i sugestie, do dnia dzisiejszego nie było uwag. Nie wie co się stało, że to dopiero dzisiaj nastąpiło. 
Rozumie, że inne komisje pracowały obficie.
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Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że każdy z nas startując do wyborów wiedział co będzie 
robił.  Każdy z  nas  Radnych  uczy się  pracy  w  Radzie.  Pytanie  do  Przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej  – kto tkwi w błędzie to daleko idąca diagnoza,  niewiele  robisz niewiele zepsujesz. 
Powiedział, że opracowując statut zgłębił wiedzę. Nie należy się obruszać, tylko robić to co mówi 
statut. Można zwrócić się do każdej komisji o wydelegowanie oraz do kontroli razem z Komisją 
Rewizyjną.  Należy  trzymać  się  reguł.  Uważa,  że  wina  jest  po  części  Pana  Robczaka  i  Pana 
Przewodniczącego Rady Gminy, bo od czasu do czasu trzeba wziąć statut w rękę.  Przewodniczący 
Rady Gminy czuwa nad pracą Rady i nie bez powodu to mówi. Przykro mu stwierdzić, że są takie 
sytuacje. Należy pomagać sobie. Na wczorajszej komisji oświaty zgłaszał uwagi do planu pracy 
Komisji  Rewizyjnej,  zwracał  się  z  prośbą  o  poprawienie  planu.  Uważa,  że  na  poprawne 
sporządzenie planu potrzeba ok. 6 godz. intensywnej pracy..

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział, że nie usłyszał, dlaczego plan nie 
został  wykonany i  czy kontrola w GOPS trwała jeden dzień.  Każdy dobrowolnie  przystąpił  do 
wyborów. Dalej  patrzy na treść przysięgi - /..godnie, rzetelnie, uczciwie../  Powiedział,  że trzeba 
poddawać  się  głosom  krytyki.  Jeśli  już  się  podejmujemy  pracy  Radnego,  to  dajmy  z  siebie 
wszystko przez te 4 lata. Widzi, że z założenia Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyraża 
niechęć do pracy. Komisja Rewizyjna ma szczególny opis swojej działalności. Odzwierciedlenie 
jest w dietach. Czy w związku ze złożonym sprawozdaniem można tak stwierdzić. Apeluje o pełną 
mobilizację,  bo nikt nie chce rezygnacji  z pełnienia  funkcji  Radnego. Ale po połowie kadencji 
można  oczekiwać  poprawy.  Jest  także  wina  Przewodniczącego  Rady  Gminy,  że  nie  pilnuje. 
Komisja Rewizyjna nie pracuje należycie i ten plan jest podobny do planu z roku poprzedniego. 
Dlaczego i z jakiego powodu komisja nie wykonała planu?

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Robczak powiedział, że jeżeli chodzi o kontrolę, to 
nie trwała 1 dzień. Rozmawiał z Wójtem na ten temat. Różnie się składało, że nie mogli się spotkać, 
bo nie każdemu pasowało. Odczytał treść przysięgi, która znajduje się na mandacie i odniósł się do 
podnoszenie diet. Powiedział, że zapewne Ci radni, którzy byli przeciw podnoszenia sobie diet,  to 
tę różnicę przekazuje na szczytny cel.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział,  że był  Pan Robczak w grupie, 
która wnioskowała o podwyżkę diet. Powiedział, że dwa dni Pan pracował przy kontroli budżetu.

Radny Wiesław Gajdowski złożył wniosek formalny, aby plan pracy – przyjmowanie przełożyć na 
następną sesję. Dać czas Komisji Rewizyjnej, pominąć już I kwartał i ustosunkować się do punktów 
zgłoszonych przez panią Nowicką.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby plan pracy przełożyć na następną sesje. Deklaruje 
pomoc i bije się w piersi.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki  proponuje, że skoro ten plan pracy jest raczej 
nie do zaakceptowania,  na II kwartał przyjąć propozycje przedstawione przez panią Nowicką.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest za tym -  możemy ten fragment przyjąć zaraz to 
uzgodnimy.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska   Teresa 
Nowicka powiedziała, że nie będzie narzucała terminu kontroli dla Komisji Rewizyjnej.
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Radny Wiesław Gajdowski prosi o poddanie jego wniosku pod głosowanie. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  proponuje  przyjąć  wniosek  Komisji 
Samorządu jako dwa pierwsze  punkty planu pracy Komisji  Rewizyjnej.  Uzupełnił,  że  kontrola 
problemowa powinna trwać nie dłużej niż 7 dni, a kontrola kompleksowa nie dłużej niż 14 dni.

Głosowanie  nad  wnioskiem  Wiesława  Gajdowskiego  dotyczącego  zatwierdzenia  planu  pracy 
Komisji Rewizyjnej na następnej sesji – 9 głosów za, 2 głosy wstrzymujące.

Ad 10. Następnie Przewodniczacy Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji jest 
przedstawienie planu pracy Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.

Przewodnicząca Komisji – Teresa Nowicka przedstawiła plan pracy Komisji Samorządu, Porządku 
Publicznego i Ochrony Środowiska na 2009r. ( plan stanowi załącznik do protokołu ).
Zaproponowała dla Radnych, aby do 15 mają do biura Rady składali propozycje inwestycji.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że na zebraniach sołeckich mieszkańcy zgłaszali konkretne 
propozycje. Proponuje poddać analizie protokoły z zebrań sołeckich. 

Wójt Gminy – Łukasz Wisniewski powiedział, że informował wcześniej, że część dokumentacji jest 
zdeaktualizowana. Chciałby być przy tworzeniu tych aktów. Dodał, że dysponuje namiarami na 
firmy, które mogą zaktualizować dokumenty. Ponadto powiedział, że wnioski z zebran sołeckich są 
zebrane i spisane. 

Ad 11.  Następnie Przewodniczacy Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji jest 
przedstawienie planu pracy Komisji  Finansów i Budżetowej. 

Przewodnicząca Komisji – Ala Wierzbicka przedstawiła plan pracy Komisji Finansów i Budżetowej 
na 2009r. ( plan pracy stanowi załącznik do protokołu ).

Ad 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odpowiedział  na  interpelację 
Wiceprzewodniczacego  Rady  Gminy  –  Wacława  Nowickiego  .  Powiedział,  że  projekt  statutu 
przekazał bo Biura Rady . Miał sprawy osobiste, przeprasza, że to długo trwało. Mecenas przejrzy 
projekt statutu.

Radny  Wiesław  Gajdowski  poweidział,  że  uczestniczył  z  Związku  Gmin  barcja  i  wie,  że 
zatwierdzić statut nie jest łatwo.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że był zaangażowany w prace 
Komisji  Statutowej.  Czuje  potrzebę  zmiany  statutu,  który  i  tak  pewnie  odbiega  jeszcze  od 
doskonałego. Chciałby, aby można było już korzystac ze statutu. Ale to już długo trwa.  Przyjęli 
założenie, że kończą do czerwca 2008r. Jest już za długo. To jest mozolna praca, ale chciałby aby 
już było koniec.  Moment  oczekiwania jest  niejasny.  Kończąc statut  mieli  nadzieję,  ze  mecenas 
przejrzy,  a to  tez będzie  trwało.  Liczy na to,  że jeżeli  czegoś  pan Przewodniczacy nie  wie lub 
potrzebuej pomocy może się zgłosić o pomoc. Zapytał jak długo Pan Przewodniczący zamierza 
trzymać statut w budynku Urzędu Gminy.  

Przewodniczacy Rady Gminy powiedział, że jak tylko mecenas przejrzy to statut zostanie poddany 
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do przyjęcia.

Radny Wiesław Gajdowski zaapelował do wójta aby miał wpływ na przyspieszenie prac. 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że wczoraj otrzymalismy statut, trzeba go przepisać 
w wersji elektronicznej, scalić i przesłać mecenasowi. 

Radny Wiesław Gajdowski powdziękował i powiedział, że nie będzie zadawła więcej pytań.
        
Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że też chciałby zapoznac się ze statutem. W miare 
możliwości przepiszemy go w jak najszybszym terminie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że nie obciąża Urzedu, nie miał 
takich zamysłów, aby zrzucać winę na urzędników. 

Radny Wiesław Gajdowski przeprosił, nie wiedział, ze statut wpłynął wczoraj.

Ad 13.  Wolne wnioski i informacje.

Sołtys Sołectwa Ogródki –Marek Łapin poprosił w imieniu użytkowników dróg powiatowych aby 
na  objazd  dróg zabrać  Pana  Szumkowskiego  i  Pana  Bogdanowicza.  Druga  sprawa  to  susza  w 
gminie – czy coś urząd robi w tym kierunku. Urząd Gminy powinien pilotować opady deszczu. 
Rolnicy ubezpieczają swoje uprawy.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jest chętny spotkać się z panem Szumkowskim. 
Powiedział, że zapraszał na drogę do Suchawy przy objeździe dróg, ale nie było chęci. Co do suszy 
– opady deszczu bada Instytut w Puławach. Dodał, że nie  ma obowiązku zatrudniania meteorologa. 
Ubezpieczanie upraw jest obowiązkowe. W ubiegłym roku była susza. 31 rolników złożyło wnioski 
, ale żaden nie kwalifikował się do pomocy. Jest lista firm, które powinny ubezpieczać. Uzupełnił, 
że gmina jest od tego aby ścigać za brak ubezpieczenia. 

Następnie głos zabrał Sołtys Sołectwa Frączkowo – Leszek Puczkowski. Powiedział, że chciałby 
się dowiedzieć czegoś więcej czy coś się zmieniło w funduszu sołeckim i jak to będzie wyglądał. 
Po drugie składał pismo o podwyższenie gaży sołtysom, odczytał  to pismo. Dodał,  że nie było 
zredagowane tak jak powinno ale wiadomo że chodzi o diety. Zapewne przeznaczyłby te środki na 
cele publiczne. Kolejna sprawa, to sytuacja na dzisiejszej sesji – powiedział do radnych żeby tak 
więcej  nie  robili,  bo  to  jest  żenujące.  Radni  działają  pod  publikę.  Takie  sprawy nie  powinny 
wychodzić na sesji, przecież działacie w komisjach. Jest was garstka i nie możecie się dogadać. 
Publika nie musi tego widzieć. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że otrzymał niedawno materiały – dane z innych gmin 
pod dyskusję.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że traktuje to jako dobre rady. 
Niektóre rzeczy muszą być poruszone publicznie.  Porusza Pan Sołtys  sprawę z pół roku temu. 
Znowu powolność. Chciałby się dowiedzieć czy pismo zostało skierowane de Rady czy tylko do 
Przewodniczącego.

Sołtys Sołectwa Asuny – Anna Służała powiedziała, że Wójt obiecał wyremontować drogę gminną 
w Świętym Kamieniu. Gruz został zabrany, a droga nie wyremontowana. Zostały tylko głazy.
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jeżeli nie zostało gruzu to dowiozą.  Wyrównają 
po długim weekendzie.

Ad 15. Sprawy różne.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że wygłosi na dzisiejszej sesji ekspoze dotyczące azbestu. 
W związku ze skierowanym do niego  pytaniem na XXV sesji w dniu 17 grudnia 2008r. - co z 
eternitem. Uzupełnił,  że wymiana eternitu powinna być finansowana z funduszu gminnego. Ale 
właściciel odpowiada za azbest.   Właściciel  przesyła do 31 stycznia br aktualna inwentaryzację 
stanu. Na każdym z nas ciąży ten obowiązek. Po to to jest,  aby jak gmina wejdzie w program 
ochrony środowiska to właściciel będzie mógł się ubiegać o dotację ok. 20 zł do metra. Ile eternitu 
jest w gminie- 145 815 m2. Nie unikniemy tematu, bo ustawa określa termin do 2032 roku. Gmina 
musi uchwalić program- priorytetem są budynki użyteczności publicznej. Co pozostaje w chwili 
obecnej – udać się do Banku Ochrony  Środowiska i wziąć kredyt. Było 4,6 % na 10 lat. Trzeba 
mieć 20 % wkładu własnego. Gmina Barciany posiada program ochrony środowiska na lata 2004 – 
2007   z  perspektywą  na  lata  2008-2013.  Ale  unika  się  w  tym  programie  tematu  azbestu. 
Pofatygował  się  do  Pani  Naczelnik  Starostwa  o  udzielenie  informacji,  podziękował.  Dodał,  że 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska jest otwarty ale on refunduje koszty.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że miał wcześniej przygotowaną uchwałę i program. 
Tylko to są gigantyczne środki. My mamy zaplanowane 57 tys, a potrzeba ok. 3 mln. Końcem roku 
znikają gminne fundusze ochrony środowiska i to będzie ujęte w budżecie. Wola rady – dokumenty 
są tylko opracowaniem, program to dodatkowy koszt. Każdy właściciel powinien mieć założoną 
kartotekę. Zachęca do pracy, ale też mówi że nie ma środków. Musi być zabezpieczenie w budżecie. 
W tym roku po raz  pierwszy uruchomił  środki  dopłata  2  tys  zł  do  1  tony eternitu  z  budynku 
użyteczności publicznej. Gdyby było, że gmina dostaje środki na realizację tego programu było by 
o wiele łatwiej. Dodał, że ma też przygotowaną uchwałę o oczyszczalniach przydomowych.  Co do 
funduszu sołeckiego – Wójt Gminy powiedział, że jest już przyjęta ustawa. Do końca czerwca musi 
być  podjęta  uchwała.  Ale  sołtys  namacalnie  nie  będzie  miał  tych  pieniędzy.  Dodał,  że 
zorganizujemy spotkanie, doszkalanie dla sołtysów. 

Następnie  Wójt  Gminy powiedział,  że  statut  Barcji  zatwierdzony przez  Radę  Miejską  Kętrzyn 
został uchylony przez nadzór. Inne gminy tez podejmowały także sama uchwałę, ale ich nadzór nie 
uchylił.  Powiedział  też,  że  w planie  zagospodarowania przestrzennego Barcian konserwator  nie 
uwzględnił  koncepcji  zabudowy  wokół  zamku.  Wójt  proponuje,  aby  przyjęć  plan  bez  zmian. 
Powiedział  następnie,  ze  jest  problem  z  budową  hali  sportowej  w  Barcianach  –  brak 
dofinansowania od marszałka. Zapytał jaka decyzja Rady – czy budujemy ze środków własnych i 
rozkładamy na lata.   Następnie Wójt  Gminy powiedział,  że  30 kwietnia jest  ostateczny termin 
podpisania umowy na  utworzenie spółki – Zakład Gospodarowania Odpadami Komunalnymi w 
Olsztynie. Powiedział, że koncepcja ketrzyńska stoi w miejscu. Mażany „stoją”. Nowy Prezydent 
Olsztyna  przyspieszył  sprawę  śmieciową,  bo  mają  wstepna  umowę o  zebezpieczenie  środków. 
Powiedział, że 20 kwietnia było spotkanie, na którym przedstawiono 5 wariantów. Przedstawił te 
warianty. Władze Olsztyna chcą, aby wnieść składki za rok poprzedni i rok bieżący ( czyli 23 tys za 
2008  i  58  tys  za  2009  ).  Dodał,  że  wszyscy  płacili  na  podniesienie  kapitału  spółki  ZGOK. 
Podsumowujac powiedział, że jest kilka dni na podjecie decyzji.  

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że miał przyjemność uczestniczyć w posiedzeniu Barcji. 
Spółka Olsztyńska ma wszystko wirtualnie. Symulowali dla nas kwotę do zapłacenia 81 tys. Nie 
mamy  takich  środków  zabezpieczonych.  Proponuje  czekać,  bo  inni  tez  czekają.  Burmistrz 
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Bartoszyc  otworzył  mu  dzisiaj  na  posiedzeniu  Barcji  oczy  –  bo  na  12  spalarni  będzie 
wybudowanych 6.  Jego stanowisko jest  takie,  aby poczekać  na rozwój  sytuacji.  Nie  dajmy się 
przydusić. Jesteśmy małym producentem śmieci.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że temat śmieci powraca, dobrze 
że jest  wertowany.  Pewnie  będziemy mieli  większe  opłaty marszałkowskie.  Z  przedstawionych 
informacji wynika, że nie jest to temat bliski dla nas. Sprawa może się skomplikować po 15 mają, 
jeżeli Mażany nie dostana pozwolenia. Rynek odpadów – dopłata 150 zł do 1 tony. Są odbierane 
butelki, plastiki. Czekamy na 15 mają. To jego zdanie. To nie jest temat na odłożenie. Wójt robi tu 
dużą robotę. Poruszył pierwszą sprawę – dywanik asfaltowy na drodze Barciany – Srokowo – czy 
mamy możliwość  zgłaszania  uwag  do  wykonania.  W tej  chwili  naprawiany jest  punkt  między 
Barcianami a Starym Dworem. Czy możemy mieć sugestię czy na tym odcinku można na potrzebę 
technologii odcinek wyrównać. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że zgłaszał swoje uwagi ale jest już po przetargu. W 
ubiegłym tygodniu zwracał swoje uwagi panu Szumkowskiemu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  były  monity  na  ulicy 
Ogrodowej. Zimą z ulicy Nowej na Ogrodową zjazd jest szczególnie niebezpieczny. Widział pewne 
zdarzenie. Należy szukać rozwiązania, bo woda musi gdzieś spływać. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że przepust o którym mówimy także zgłaszał Panu 
Szumkowskiemu. Gmina okryła przepust, pokazała gdzie jest. A co do ulicy Nowejto jest problem 
bo jest górka. To zawsze będzie niebezpieczne miejsce.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że się zgadza z wypowiedzią Pana Nowickiego. Powiedział 
następnie o wydaniu Gazety w Ketrzynie, gdzie jest wypowiedź Starosty nt.  ścieżek rowerowych . 
Przedstawił tekst tego artykułu. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
poprosiła Radnych o wsparcie na organizację Dni Rodziny.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy:
− skarga na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
− przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych.            

            

Ad.17. Zakończenie obrad.

W związku z zakończeniem obrad Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w obradach i 
zakończył obrady XXVIII sesji Rady Gminy.

                                                                                                       

                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                                   Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska
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